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Zápis ze sněmu Asociace pracovišť a oddělení klinické farmacie (APOKF) 

 

• Datum a místo konání: 14.6.2023, Lékařský dům ČLS JEP, Sokolská 33, Praha 
• Ke dni 14.6.2023 má APOKF 39 členů, na sněmu bylo zastoupeno 30 pracovišť (77 %) 

 
Úvod: 
• Předsedkyně APOKF PharmDr. Irena Murínová (IM) zahájila sněm představením předsednictva a 

tajemnice; vyložila důvody pro vznik APOKF a nastínila dosavadní genezi Asociace od vzniku 
k dnešnímu dni. 

• IM prezentovala představu o náplni činnosti členů APOKF, jejich podílení na spoluvytváření 
potřebných řešení předložené problematiky. 

• IM představila web APOKF, který poskytuje informace o jednotlivých členských subjektech a 
informuje o dění v Asociaci (www.apokf.cz). Komunikačním kanálem je e-mail: info@apokf.cz 
 

Host: 
• Hostem sněmu byla doc. PharmDr. Daniela Fialová, Ph.D. Ve své řeči se ohlédla za počátky 

klinické farmacie (KF) jako samostatného oboru v ČR na přelomu 20. a 21. st., poskytla náhled na 
kontinuitu oboru. Přinesla informaci o KF v pregraduálním vzdělávání FaF UK HK.  
Informovala, že 13.6. byla vědeckou radou fakulty podpořena vize absolvování pregraduálních 
stáží studentů v rámci nemocnice nejen v lékárně, ale i na oddělení KF. Nyní je potřeba toto 
schválit dalšími subjekty (MZ). 
Doc. Fialová vznesla přání být stálým hostem sněmů APOKF. Propojení akademické sféry a 
klinické praxe – přenos informací. Bude řešeno/odsouhlaseno na jednání předsednictva APOKF 
v září. Statut: „s.h. = stálý host“. 
 

Jednání: 
• Hlavním bodem sněmu bylo vzájemné představení jednotlivých zástupců oddělení a pracovišť KF. 

Zástupci byly vyzváni ke sdělení základních informací o jejich pracovišti (počet úvazků, % pokrytí 
lůžek systematickou (komplexní/výběrovou) KFP, provozování ambulance KF apod.) a sdílení 
negativ („co nás pálí?“) a pozitiv svých pracovišť/co jako vedoucí aktuálně na svém pracovišti řeší. 
 

• Z toho vzešly 4 základní body k řešení:  
 

1. nedostatek farmaceutů na pracovním trhu (s atestací v oboru KF i absolventů), 
2. nedostatek finančních prostředků pro adekvátní odměňování zaměstnanců, 
3. nedostatek schválených úvazků potřebných k poskytování KFP v požadovaném rozsahu – 

hlavně ambulantní sféra (obecně podpora managementů nemocnice KFP je), 
4. obtíže v oblasti komunikace s nadřízeným/zřizovatelem 

 
• V následné diskusi se probíraly možnosti ambulancí KF pro pacienty přicházející k elektivním 

výkonům, spolupráce s farmaceuty, kteří absolvují nástavbový program Farmaceutická péče o 
geriatrického pacienta, role KF jako bezpečnostního prvku v nemocnici, liberecký program 
„doktor na nečisto“, kontaktování fakult a studentských spolků při fakultách (HK, Brno, 
Bratislava), potřeba administrativní síly na OKF/PKF aj. 
 

• Na sněmu byla všemi zúčastněnými odhlasována výše ročního členského příspěvku 1 000 Kč. IM 
rozešle pokyny k platbě e-mailem. Deadline zaplacení: 31.8.2023. 
 

http://www.apokf.cz/
mailto:info@apokf.cz


Zápis sněm APOKF 140623 
 

2 

O přehledu pohybů na účtu APOKF budou členové pravidelně informováni na sněmech. 
 
 

• IM vyzvala členy APOKF o doplnění informací o existenci jejich pracovišť na webech domovských 
nemocnic. 
 

• PharmDr. Jana Gregorová, Ph.D.: Návrh na realizaci tabulky o jednotlivých pracovištích s počty – 
aktuální počet úvazků, reálné (přislíbené) možnosti rozšíření úvazků, ideální potřeba počtu úvazků 
– pro potřeby budoucí představy a vyjednávání s legislativními subjekty. Vyhotoví a zašle mailem 
přes tajemnici APOKF. 
 

Různé: 

• PharmDr. Martina Maříková přítomné vyzvala, zda mají-li na svých akreditovaných pracovištích KF 
volná školící místa, tak aby vycházela žadatelům vstříc. V plánu je seminář/setkání na toto téma. 
 

• V rámci diskuse byla otevřena otázka povinnosti klinických farmaceutů být členy ČLnK. APOKF je 
dobrovolná organizace, není náhradou ČLnK a o povinnosti klinických farmaceutů být v ČLnK se 
jedná. 
 

• Poděkování: fi Conceptica za finanční podporu sněmu (10 000 Kč). 
 

Úkoly: 

§ Předsednictvo APOKF zašle dopis děkanům farmaceutických fakult v ČR a na MZ ČR o potřebě 
farmaceutů na pracovním trhu směrovaných do klinické farmacie. 

§ Předsednictvo APOKF zašle dopis Akreditační komisi MZ o nutnosti zrušení společného 
farmaceutického kmene s Praktickým lékárenstvím. Brzda rozvoje KF. 

§ Společně s ČOSKF prezentace profese klinického farmaceuta na „Career days“ (viz FaF UK HK – 
Veletrh bioanalytiky a farmacie, FaF MUNI - JobFair) – bývá jaro (duben). Na příštím sněmu určit 
zástupce z řad brněnských (moravských) kolegů, kteří zorganizují prezentaci KF za APOKF na 
career days FaF MUNI. 

 

Termín dalšího sněmu: 

• 8. listopadu 2023, Brno. Organizační zajištění: dr. Juhás (FN u sv. Anny, Brno). 
- Návrhy jednání vzešlé z tohoto sněmu: Postavení, význam a realizace ambulantní péče KF 

v rámci existujících pracovišť. 
- Další návrh do programu: „sebevzdělávání“. 

 

Zapsala: Mgr. Jana Mohoutová (tajemnice APOKF) 

Zápis schválilo předsednictvo APOKF dne 7. 8. 2023. 


